
Protokół nr XVIII/2012 
z XVIII sesji Rady Powiatu  w Końskich odbytej 
w dniu 27 kwietnia 2012r. w sali konferencyjnej 

Starostwa Powiatowego w Końskich. 
 
    
 
Obrady rozpoczęto o godz. 11.00 

 
 
 Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Skowron. 
 
 Przewodniczący otworzył sesję, powitał  radnych i zaproszonych gości. 
Stwierdził , Ŝe posiedzenie Rady zwołane zostało w sposób prawidłowy, 
zgodnie z postanowieniem ustawy o samorządzie powiatowym i Statutu 
Powiatu. 
 
 

Oświadczył jednocześnie, Ŝe zgodnie z listą obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 20  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 
radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
W trakcie sesji doszedł 1 radny i od godz. 11.15 obrady kontynuowano w 21-
osobowym składzie.  
Lista radnych powiatu obecnych na XVIII sesji Rady oraz lista zaproszonych na  
sesję  stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
 
 

Ad – 2. 
 

Przewodniczący wniósł o zatwierdzenie protokołu z  XVII sesji Rady 
Powiatu podkreślając, Ŝe zgodnie z § 28 ust. 5 Statutu  protokół wyłoŜony 
został do wglądu w Biurze Rady Powiatu. 

 
Protokoły przyjęto przez aklamację nie wnosząc do ich treści uwag i zastrzeŜeń. 
 

Ad – 3. 
 
  
Przystąpiono do ustalania porządku obrad sesji. 
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Starosta Pan Bogdan Soboń wniósł o rozszerzenie porządku obrad w pkt. 12 
ppkt. j) tj. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: 

• wyraŜenia zgody na przystąpienie przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Końskich do Programu „Uczenie się przez 
całe Ŝycie” Leonarda da Vinci w ramach projektu „Wizyty 
Przygotowawcze”, nr ref:2012-1-PL1-LEO06-29060  

 
Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wpłynął wniosek 

o odwołanie Mariana Gąszcza z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 
i zachodzi konieczność wprowadzenia go do porządku obrad w pkt. 13 tj.  

• Rozpatrzenie wniosku o odwołanie Mariana Gąszcza z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. 

 
Radni nie wnosili uwag i zastrzeŜeń. 
 
 W obecności  21 radnych większością głosów, przy 4 głosach 
przeciwnych przyjęto do realizacji  rozszerzony porządek obrad sesji 
obejmujący: 
 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z  XVII sesji Rady Powiatu.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 
5. Informacja dot. utrzymania zimowego dróg na przełomie 2011/2012 

roku.  
6. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego powiatu. 
7. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu. 
8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Koneckiego 

z organizacjami pozarządowymi”. 
9. Sprawozdanie za 2011 rok z realizacji Programu Działań na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w Powiecie Koneckim na lata 2011 – 2015. 
10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
11. Sprawozdanie z realizacji zadań statutowych Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie za 2011r. i ocena zasobów pomocy społecznej 
w powiecie Koneckim. 

12. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Koneckiego na 

lata 2012-2019 
b) zmian w budŜecie Powiatu Koneckiego na 2012r., 
c) wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych z tytułu 

sprawowania trwałego zarządu nieruchomością połoŜoną 
w Stąporkowie, stanowiącą własność Powiatu Koneckiego, 
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d) określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub części, 
łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłoŜenia na 
raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy 
zastępczej, 

e) nadania statutu dla Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Końskich, 

f) przyj ęcia „Powiatowego programu ochrony zdrowia psychicznego”, 
g) określenia zadań, na które przeznacza się środki otrzymane według 

algorytmu z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2012r., 

h) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Wielofunkcyjnej 
Placówki Pomocy Dziecku i Rodzinie w Stąporkowie, 

i) wyraŜenia zgody na oddanie w dzierŜawę w trybie 
bezprzetargowym aktywów trwałych Zespołu Opieki Zdrowotnej 
w Końskich, 

j)  wyraŜenia zgody na przystąpienie przez Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Końskich do Programu „Uczenie się 
przez całe Ŝycie” Leonarda da Vinci w ramach projektu „Wizyty 
Przygotowawcze”, nr ref:2012-1-PL1-LEO06-29060. 

13. Rozpatrzenie wniosku o odwołanie Mariana Gąszcza z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. 

14. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu.  
15. Interpelacje i zapytania radnych. 
16. Odpowiedzi na złoŜone interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wnioski i oświadczenia radnych. 
18. Sprawy róŜne. 
19. Zakończenie obrad XVIII sesji Rady Powiatu.  

 
 

Ad – 4. 
 
 

Informację o pracy Zarządu Powiatu za okres od 21 marca 2012r. do 27 
kwietnia 2012r. przedstawił Starosta Konecki – Bogdan Soboń.  

 
Treść informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Radny Marcin Prasał  - zapytał, czy jest prawdą, Ŝe w niektórych jednostkach 
powiatowych był przeprowadzany audyt przez osobę, która nie miała do tego 
uprawnień. 
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe naleŜałoby podać konkretny 
przypadek. Poinformował, Ŝe zamierza się w starostwie przeprowadzić audyt 
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i w tej sprawie jest ogłoszone zapytanie ofertowe, ale nie było jeszcze 
rozstrzygnięcia. Nie moŜna powiedzieć, Ŝe ktoś bez uprawnień przeprowadza 
taki audyt, gdyŜ sprawa jest w toku. 
 
Radny Marcin Prasał  - powiedział, Ŝe odpowiedź ta jest niewystarczająca, 
poniewaŜ słyszał, Ŝe taki audyt  odbył się w Stąporkowie i był przeprowadzony 
przez osobę nie posiadającą uprawnień. 
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe nie moŜe się odnieść do plotek i musi 
wiedzieć o jaką jednostkę chodzi. 
 
Radny Michał Pękala – powiedział, Ŝe z informacji jaką Starosta przedstawił, 
wynika, Ŝe zwiększył on swoją aktywność i działalność. Stwierdził, Ŝe jest to 
zapewne duŜa zasługa Grupy 10 radnych tzw. grupy „G10”. Podkreślił 
natomiast, Ŝe martwi go sytuacja na drogach powiatowych. Uznał, Ŝe lepiej 
byłoby widzieć Pana Starostę „przy łopacie” otwierającego prace na drogach 
powiatowych niŜ na drogach innej kategorii.  
 
Radny Krzysztof Wojcierowski – zapytał, czy prawdą jest, Ŝe na terenie 
Starostwa kontrolę przeprowadzała NajwyŜsza Izba Kontroli i jeśli to prawda to 
dlaczego Rada nie została o tym poinformowana. Zapytał teŜ, czy juŜ 
zakończono tą kontrolę i czy znane są juŜ wnioski pokontrolne. 
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe NIK zakończyła kompleksową 
kontrolę, protokół jest do wglądu i nie ma większych uchybień i zastrzeŜeń. 
Stwierdził, Ŝe jest dobrze. 
Odnosząc się do wypowiedzi radnego Pękali podkreślił, Ŝe jego obecność przy 
otwarciu prac przy obwodnicy jest ogromnym sukcesem dla mieszkańców 
powiatu. Stwierdził, Ŝe naleŜałoby sobie Ŝyczyć aby było więcej takich 
symbolicznych otwarć, które rozwiąŜą problemy komunikacyjne. Uznał, Ŝe 
z pewnością wielu radnych poprze jego poglądy w tej sprawie. Podkreślił teŜ, Ŝe 
gdyby Zarząd Województwa nie dołoŜył się finansowo to inwestycja ta byłaby 
niemoŜliwa. 
 
Innych uwag i zastrzeŜeń nie wnoszono . 
 

Ad – 5. 
 

 
Informacj ę dot. utrzymania zimowego dróg na przełomie 2011/2012 roku 
przedstawił Dyrektor ZDP Pan Stanisław Mościński. 
 
Treść wystąpienia stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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Dyskusji nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 
 
 
Ad -  6 . 
 
Informację w temacie „Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego powiatu”           
przedstawił Członek Zarządu Powiatu Pan Wiesław Basiak.  
 
Treść wystąpienia stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrała: 
 
Radna Helena Obara – odniosła się do kwestii dofinansowania Ochotniczych 
StraŜy PoŜarnych i powiedziała, Ŝe z tego co wyczytała to kwota 
dofinansowania od Komendanta Głównego zaleŜy od ilości akcji 
przeprowadzonych przez OSP. Podkreśliła, Ŝe przeprowadziła sobie analizę i nie 
odpowiada ona zapisom w informacji. Poprosiła o wyjaśnienie.   
 
Z-ca Komendanta Grzegorz Młynarczyk – powiedział, Ŝe Komendant 
Wojewódzki przyznaje te środki i róŜnice wynikają stąd, Ŝe przyznano 
w Dziebałtowie dofinansowanie do samochodu w kwocie 90 tys. zł.  
Powiedział, Ŝe na kwotę dotacji składa się ilość wyjazdów oraz kwota stała. 
W poszczególnych latach wysokie kwoty w pewnych jednostkach są dlatego, Ŝe 
jest dofinansowanie do sprzętu specjalistycznego. 
 
Innej dyskusji nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 

 
Ad – 7. 

 
 
 

Informacj ę o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu przedstawili 
kolejno: 
Pracownik Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej Pani Anna Wojtasińska 
oraz  Powiatowy Lekarz Weterynarii Pan Tadeusz Kulkiewicz. 
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Treść obu informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
W dyskusji dot. II części głos zabrał radny Michał Pękala – powiedział, Ŝe 
w spisie treści jest pkt. dot. wniosków oraz planów i załoŜeń na rok następny, 
ale w informacji nie ma takiej wzmianki. 
 
Pan Tadeusz Kulkiewicz – powiedział, Ŝe informacja dla radnych jest 
przygotowana w oparciu o wzór sprawozdania z realizacji zadań inspekcji 
podanego przez Głównego Inspektora Weterynarii, gdyŜ taki jest wymagany 
w oficjalnych wystąpieniach. Kompletne sprawozdanie wynosi 160 stron. 
Materiał jest skrócony do takich treści, które mogłyby radnych zainteresować. 
Podkreślił, Ŝe wnioski i zamierzenia dotyczącą funkcjonowania inspekcji, 
a w szczególności jego rozbudowy.  W wyniku  nie uzyskania środków nie 
będzie realizacji w tym zakresie.  
 
Innej dyskusji w omawianym temacie nie prowadzono.  
 
Rada przyjęła powyŜsze informacje do akceptującej 
wiadomości. 
 

 
Ad – 8, 9, 10. 

 
 

� Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu 
Koneckiego z organizacjami pozarządowymi”. 

� Sprawozdanie za 2011 rok z realizacji Programu Działań na Rzecz 
Osób Niepełnosprawnych w Powiecie Koneckim na lata 2011 – 2015. 

� Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli. 
 
przedstawił Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia Pan 
Krzysztof Stachera. 

 
Dyskusji w tej sprawie nie prowadzono. 
 

Treść sprawozdań stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
 

Rada przyjęła powyŜsze sprawozdania jednogłośnie  
do akceptującej wiadomości. 
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Ad – 11. 
 
Sprawozdanie z realizacji zadań statutowych Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie za 2011r. i ocenę zasobów pomocy społecznej w powiecie 
Koneckim przedstawiła Dyrektor PCPR Pani Jadwiga śycka. 
 
W dyskusji głos zabrali : 
 
Radny Krzysztof Obratański -  zwrócił uwagę, Ŝe w informacji dot. zasobów 
pomocy społecznej w powiecie Koneckim podano dane dot. ilości osób 
wskazujące na wyŜ demograficzny. Stwierdził, Ŝe jest to nie moŜliwe. 
 
Dyrektor PCPR Pani Jadwiga śycka – powiedziała, Ŝe dane są 
wygenerowane z odpowiedniego programu centralnego i musi  sprawdzić 
z czego wynika taka pomyłka.  
 
Innej dyskusji nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 

 
Ad -  12 a, b. 
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad 
obejmującego podjęcie uchwał w sprawie:  

• zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Koneckiego na 
lata 2012-2019 

• zmian w budŜecie Powiatu Koneckiego na 2012r., 
 
Projekty uchwał przedstawiła Skarbnik Powiatu Edyta DrąŜkiewicz.  
 
w dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Marcin Prasał – powiedział, Ŝe bardzo cieszy go dotacja 1,5 mln zł dla 
ZOZ Końskie. Zapytał natomiast, czy ta dotacja jest wystarczająca na 
zachowanie płynności finansowej przez ZOZ Końskie, gdyŜ wiadomo, Ŝe 
prowadzonych jest więcej inwestycji.  
 
Główny Księgowy ZOZ Pan Marek Basiak – stwierdził, Ŝe dziękuje za te 
środki, które ZOZ otrzyma, ale podkreślił, Ŝe szpital potrzebuje nie 1,5 mln zł 
ale 12 mln, aby zrealizować rozpoczęte inwestycje.  
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Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe w projekcie zmian w budŜecie 
warto zwrócić uwagę na zmniejszenie prognozy dochodów budŜetu z tytułu  
udziału podatku dochodowego od osób fizycznych. Podkreślił, Ŝe wśród 
ekonomistów powszechnie dochody te uznawane są jako pewnego rodzaju 
wskaźnik. Podkreślił, Ŝe zapewne kwota ta będzie ulegać zmniejszeniu i dlatego 
naleŜy bardzo ostroŜnie ją planować. Odniósł się takŜe do dotacji 1,5 mln zł dla 
ZOZ, poniewaŜ nie zrozumiał z wypowiedzi p. Basiaka - zapytał, czy brak 
pełnego pokrycia planowanych wydatków inwestycyjnych w kwocie 12,5 mln zł 
zagraŜa płynności finansowej ZOZ.  
  
Główny Księgowy ZOZ Pan Marek Basiak – powiedział, Ŝe tak naprawdę 
ZOZ musi znaleźć brakującą kwotę, więc pozostaje np. kredyt, ale Ŝeby go 
uzyskać musi być poręczenie organu załoŜycielskiego czyli Rady Powiatu.  
 
Radny Krzysztof Obratański – powiedział, Ŝe po raz pierwszy odkąd istnieje 
powiat przekazano tak duŜą pomoc dla ZOZ Końskie. Podkreślił, Ŝe chciałby 
dzisiejszą uchwałę traktować jako zapowiedź dalszej pomocy dla ZOZ tak aby 
zapewnić szpitalowi płynność finansową. 
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe nie sposób nie odnieść się do 
wypowiedzi poprzedników. Podkreślił, Ŝe w dalszym ciągu jest aktualna sprawa 
sprzedaŜy bursy, z której środki będą przeznaczone dla szpitala. Dodał, Ŝe na ile 
było stać powiat na tyle przeznaczył środków na inwestycje w ZOZ. Stwierdził, 
Ŝe zdaje sobie sprawę, Ŝe jest to mało, ale takie są warunki finansowe powiatu. 
Dodał takŜe, Ŝe Zarząd Powiatu będzie czynił dalsze starania, Ŝeby pomóc 
szpitalowi w prowadzonych inwestycjach. 
 
Innej dyskusji nie prowadzono. 
 
Przedstawione projekty uchwał kolejno  poddano pod głosowanie. 
 
 

W obecności 21 radnych,  Rada większością 
głosów przy 7 głosach wstrzymujących się  
podjęła uchwałę Nr XVIII/29/2012 w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Koneckiego na lata 2012-2019. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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 W obecności 21 radnych, Rada 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVIII/30/2012 
w sprawie zmian w budŜecie powiatu na 2012r.  

  
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
 

Ogłoszono 20 – minutową przerwę do godz. 12.30. 
 

Ad – 12 c. 
 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie: 
• wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych 

z tytułu sprawowania trwałego zarządu nieruchomością połoŜoną 
w Stąporkowie, stanowiącą własność Powiatu Koneckiego, 
 

 
 

PowyŜszy projekt uchwały przedstawił Naczelnik Wydziału Administracyjno 
– Gospodarczego Pan Szymon Biały. 
 
Radny Michał Pękala – zwrócił uwagę, Ŝe Naczelnik spóźnia się na 
posiedzenia komisji BudŜetu, Gospodarki i Rolnictwa i nie jest przygotowany 
merytorycznie do przedstawiania projektów uchwał. Poprosił Zarząd Powiatu 
o zdyscyplinowanie Naczelnika. 
 
Pan Szymon Biały – powiedział- cyt. „Panie Pękala nie musi  się Pan 
popisywać, na Komisji moŜe Pan przewodniczyć”. 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron – przypomniał Naczelnikowi, Ŝe jest 
na sesji Rady Powiatu. 
 
Radny Michał Pękala – poprosił o wyciągnięcie konsekwencji od Naczelnika 
za jego wypowiedź. 
 
Innej dyskusji w omawianym temacie nie prowadzono. 
 

W obecności 21 radnych,  Rada większością 
głosów przy 1 głosie wstrzymującym się podjęła 
uchwałę Nr XVIII/31/2012 w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłat 
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rocznych z tytułu sprawowania trwałego 
zarządu nieruchomością połoŜoną 
w Stąporkowie, stanowiącą własność Powiatu 
Koneckiego. 
 

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad -  12 d, e. 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:  
• określenia szczegółowych warunków umorzenia w całości lub części, 

łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłoŜenia na 
raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy 
zastępczej, 

• nadania statutu dla Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Końskich, 

 
PowyŜsze projekty uchwał przedstawiła Dyrektor PCPR Pani Jadwiga śycka. 
 
Uwag nie wnoszono. 
 
Projekty uchwał poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr XVIII/32/2012 w sprawie 
określenia szczegółowych warunków umorzenia 
w całości lub części, łącznie z odsetkami, 
odroczenia terminu płatności, rozłoŜenia na 
raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za 
pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

 
 
W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr XVIII/33/2012 w sprawie 
nadania statutu dla Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Końskich. 
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Uchwały stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad -  12 f, g. 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:  
 

� przyj ęcia „Powiatowego programu ochrony zdrowia psychicznego”, 
� określenia zadań, na które przeznacza się środki otrzymane według 

algorytmu z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2012r. 

 
Projekty uchwał przedstawił Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Pan 
Krzysztof Stachera. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe na powiedzeniu Komisji uzgodnione 
było, Ŝe będzie autopoprawka w programie Zdrowia Psychicznego, gdyŜ nie ma 
spójności z Wieloletnią Prognozą Finansową, a Naczelnik nic na ten temat nie 
wspomniał. Stwierdziła teŜ, Ŝe przeniesienie siedziby Środowiskowego Domu 
Pomocy do Stąporkowa powinno być uzgodnione z rodzicami uczestników. 
Podkreśliła takŜe, Ŝe jeśli chodzi o podział środków PFRON to do dobrej 
tradycji naleŜało, Ŝe była powołana Rada Społeczna, która opiniowała ten 
podział. Stwierdziła, Ŝe teraz takiej opinii nie było, gdyŜ od 1,5 roku tej Rady 
nie ma.  
 
Pan Krzysztof Stachera – powiedział, Ŝe do opracowania planu Zdrowia 
Psychicznego powołany był zespół koordynujący w odpowiednim, szerokim 
składzie, który przygotował projekt tego programu. Następnie był on 
konsultowany z Urzędem Marszałkowskim. Podkreślił, Ŝe w istocie kadencja 
Rady Społecznej ds. osób niepełnosprawnych wygasła w listopadzie 2011r. 
Podkreślił, Ŝe kadencja takiej Rady trwa 4 lata i wydział przystąpił do czynności 
związanych z powołaniem nowej Rady przy Staroście Koneckim. Dodał, Ŝe 
skład takiej Rady ustawodawca określił na 5 osób. W Dzienniku Urzędowym 
ukazała się informacja dla fundacji i innych organizacji, aby zgłaszali swoich 
przedstawicieli do składu Rady. Powiedział, Ŝe dotychczas wpłynęła tylko 
1 oferta. W związku z tym wysłano kolejne pisma do stowarzyszeń i organizacji, 
gdyŜ Rada nie moŜe być 1-osobowa. Podkreślił,  Ŝe procedura związana 
z powołaniem Rady ma zakończyć się 13 maja b.r.  
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe nie jest dla wszystkich zrozumiałe czy 
jest dokonana zmiana w planie Zdrowia Psychicznego tj. przeniesienie 
inwestycji w Stąporkowie z roku 2013 na rok 2014. Dodała takŜe, Ŝe jej 



 12

zdaniem przedstawiciel Rady Rodziców Środowiskowego Domu Pomocy 
powinien znaleźć się w zespole koordynującym plan Zdrowia Psychicznego.  
 
Pan Krzysztof Stachera – powiedział, Ŝe jak najbardziej zmiana daty 
inwestycji została wprowadzona.  
 
Innych uwag nie wnoszono. 
 
Projekty uchwał poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 21 radnych,  Rada większością 
głosów przy 3 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę Nr XVIII/34/2012 w sprawie 
przyjęcia „Powiatowego programu ochrony 
zdrowia psychicznego”. 
 
 

W obecności 21 radnych,  Rada większością 
głosów przy 4 głosach wstrzymujących się 
i 2 głosach przeciwnych podjęła uchwałę Nr 
XVIII/35/2012 w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza się środki otrzymane według 
algorytmu z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 
2012r. 
 
Uchwały stanowią integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 12 h. 
 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie uchwalenia Statutu Wielofunkcyjnej Placówki Pomocy Dziecku i 
Rodzinie w Stąporkowie. 
PowyŜszy projekt uchwały przedstawiła Dyrektor WPPDiR Pani Monika 
Krawczyk 
 
Uwag nie wnoszono. 
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Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr XVIII/36/2012 o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Wielofunkcyjnej Placówki Pomocy Dziecku 
i Rodzinie w Stąporkowie. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 12 i. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody 
na oddanie w dzierŜawę w trybie bezprzetargowym aktywów trwałych 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich, który przedstawił Z – ca 
Dyrektora ZOZ Pan Jerzy Grodzki. 
 
Dyskusji nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 21 radnych,  Rada większością 
głosów przy 1 głosie wstrzymującym się podjęła 
uchwałę Nr XVIII/37/2012 w sprawie wyraŜenia 
zgody na oddanie w dzierŜawę w trybie 
bezprzetargowym aktywów trwałych Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Końskich. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 12 j. 
 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu uchwały wyraŜenia zgody na 
przystąpienie przez Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Końskich do 
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Programu „Uczenie się przez całe Ŝycie” Leonarda da Vinci w ramach 
projektu „Wizyty Przygotowawcze”, nr ref:2012-1-PL1-LEO06-29060. 
PowyŜszy projekt uchwały przedstawił Naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej Pan Krzysztof Stachera 
 
Uwag do projektu uchwały nie wnoszono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
 W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr XVIII/38/2012 w sprawie 
wyraŜenia zgody na przystąpienie przez Zespół 
Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 1 w Końskich do 
Programu „Uczenie się przez całe Ŝycie” 
Leonarda da Vinci w ramach projektu „Wizyty 
Przygotowawcze”, nr ref:2012-1-PL1-LEO06-
29060. 
 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
 
Przed przystąpieniem do rozpatrzenia pkt. 13 Wiceprzewodniczący Rady 
Marian Gąszcz złoŜył rezygnację z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego. 
Powiedział, Ŝe robi to wychodząc naprzeciw radnym, którzy złoŜyli wniosek 
o odwołanie go z tej funkcji. Dodał, Ŝe miał to zrobić wcześniej, ale na prośbę 
radnych z tzw. grupy G10 nie podjął takiej decyzji. Jednocześnie dodał, Ŝe 
środki, które otrzymywał z tytułu pełnienia funkcji Przewodniczącego 
przeznaczał na cele społeczne. 
 
Rezygnacja złoŜona została na piśmie i stanowi integralną część niniejszego 
protokołu.  
 
W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Skowron  
poddał pod głosowanie wykreślenie pkt. 13 z porządku obrad sesji Rady. 
 
Rada przyjęła zmianę porządku obrad większością 
głosów, przy 6 głosach wstrzymujących się.  
 
Kolejność porządku obrad uległa zmianie. 
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Ad -  14. 
 

Informacj ę o stanie i strukturze bezrobocia na terenie Powiatu 
Koneckiego przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Pan Marek 
Krawczyk. 
 

Radna Helena Obara – zapytała, jak się ma zapotrzebowanie na pracowników 
w firmie Valdi, która została zgłoszona do upadłości w sądzie gospodarczym 
w Kielcach? Zapytała teŜ, jak wygląda sprawa rozliczenia środków pozyskanych 
przez tą firmę z Funduszu Pracy. 
 
Pan Marek Krawczyk – powiedział, Ŝe w firmie przeprowadzona została 
kontrola, która wykazała, Ŝe środki te wykorzystano prawidłowo i wszystkie 
miejsca pracy funkcjonują bez zarzutu i są utrzymywane. Natomiast 
o problemach finansowych firmy wie jedynie z mediów. Póki co zakład 
funkcjonuje i przyjmuje nowych pracowników. 
 
Radny Krzysztof Wojcierowski – zapytał, czy rynek pracy na terenie powiatu 
jest przygotowany na wchłonięcie pracowników z likwidowanego PKS-u. 
 
Pan Marek Krawczyk – powiedział, Ŝe jest specjalny program realizowany 
przez zewnętrzną firmę, która chce uaktywnić pracowników PKS poprzez 
dofinansowanie działalności gospodarczej. Podkreślił, Ŝe na dziś osoby te 
próbują na własną rękę uzyskać zatrudnienie. Zwolnienia natomiast następują 
systematycznie tj. kilka osób na miesiąc.  
  
 
Innej dyskusji w omawianym temacie nie prowadzono.  
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 

 
Ad -  14. 
 
 

W kolejnym punkcie porządku obrad obejmującym interpelacje 
i zapytania głos zabrali radny Michał Pękala, radny Marian Gąszcz, radny 
Marian Król oraz radny Wiesław Skowron. 
 

Treść interpelacji złoŜonych przez radnych została przedstawiona na 
piśmie i stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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Ad -  15. 
 
 

Starosta Bogdan Soboń poinformował, Ŝe odpowiedzi na złoŜone 
interpelacje i zapytania radnych udzielone zostaną na piśmie.  
 
 

Ad – 16.  
 
 
     W punkcie obejmującym wnioski i oświadczenia głos zabrali: 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe odniesie się do wypowiedzi 
p. Pasterczyka z poprzedniej sesji Rady. Stwierdziła, Ŝe chce się dowiedzieć od 
Pana Starosty kiedy to kilkakrotnie w sposób kategoryczny pan Pasterczyk Ŝądał 
od Pana wyjaśnień „dlaczego strzeliliście sobie samobója biorąc Obarową na 
Przewodniczącą”. Przypomniała jednocześnie Panu Staroście, Ŝe do dziś ma od 
Niego propozycję zajęcia funkcji Przewodniczącej ponownie. Podkreśliła, Ŝe 
jest to przykre, Ŝe Pan Pasterczyk – członek PSL nie wie, Ŝe taka propozycja jest 
nadal aktualna. Podkreśliła, Ŝe w poprzedniej kadencji do końca jej trwania była 
lojalną Przewodniczącą, o czym świadczą głosowania na sesjach Rady. 
Powiedziała takŜe, Ŝe Pan Pasterczyk powiedział, iŜ „ w 2000r. w pokoju 
Dyrektora PZU S.A. w Końskich na ul. Spokojnej 2 na I piętrze, zachodziła 
próba rozwalenia prawidłowo wybranych władz samorządowych oraz porównał 
jej działania do działań Matki Teresy z Kalkuty”. Oświadczyła, Ŝe w 2000r. nie 
spotykała się z radnym Pasterczykiem, gdyŜ nie miała takiej potrzeby. Jeśli 
chodzi o próby rozwalenia Zarządu to nazywała to jego porządkowaniem, gdyŜ 
wówczas z 5-osobowego składu 3 radnych sprawowało swoje funkcje 
niezgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym oraz ustawą antykorupcyjną. 
Dotyczyło to radnego Pasterczyka, który był Dyrektorem PZU i nie  mógł być 
członkiem Zarządu, dlatego z tej funkcji zrezygnował. Pan Basiak będący 
członkiem Zarządu był jednocześnie Prezesem GS, i z tej funkcji zrezygnował 
oraz radny Werens, który prowadził działalność gospodarczą i z niej 
zrezygnował. Czy to było rozwalenie Zarządu? Ocenę poddała radnym pod 
osąd. Powiedziała teŜ, Ŝe porównanie jej do  Matki Teresy z Kalkuty są słowami 
wręcz bluźnierczymi. Dodała, Ŝe nikt nie moŜe porównywać się do świętości. 
Podkreśliła, Ŝe Matka Teresa z Kalkuty nie jest świętą, a błogosławioną od 
2003r. poprosiła o zwracanie uwagi na prawdę, którą ona kocha ponad wszystko 
i w związku z tym nic nie musi odszczekiwać, jak to radny powiedział na 
poprzedniej sesji.  Podkreśliła, Ŝe wulgaryzm wypowiedzi przekracza 
wyobraŜenie człowieka. Powiedziała, Ŝe woli przeprosić jeśli komuś przez 
pomyłkę powie nieprawdę. Przeprosiła radnych za tak długą wypowiedź.  
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Radny Kazimierz Pasterczyk – powiedział, Ŝe musi się odnieść do 
wypowiedzi przedmówczyni. Stwierdził,  Ŝe mówiąc o samobóju, który strzelił 
sobie Zarząd miał na myśli zatrudnienie Dyrektora WPPDiR w Stąporkowie bez 
konkursu, a nie wybór radnej na Przewodniczącą, która była wówczas 
w koalicji. Powiedział, Ŝe wracając do historii to, rzeczywiście razem z radnym 
Werensem i Basiakiem był członkiem Zarządu i kaŜda sesja Rady zaczynała się 
od pytania radnej kiedy ustąpimy ze stanowisk. Podkreślił jednak, Ŝe powodem 
dla którego zrezygnował było to, Ŝe był rzeczoznawcą majątkowym i prowadził 
działalność gospodarczą, mimo, Ŝe nie wykonywał jej na majątku powiatu. 
Dodał, Ŝe do rozmów w PZU doszło juŜ po jego ustąpieniu z funkcji Członka 
Zarządu. Natomiast porównanie do działań Matki Teresy z Kalkuty nie było z 
jego strony obraźliwe, gdyŜ przytaczał jedynie stwierdzenia ludzi, którzy w ten 
sposób podkreślali charytatywną i społeczną działalność pani Obary. Powiedział 
teŜ, Ŝe jeśli obraził to najmocniej przeprasza. 
 
Radna Helena Obara – powiedziała, Ŝe  na poprzedniej sesji nie miała wiedzy 
na temat zatrudnienia Pani Dyrektor w Stąporkowie. Powiedziała, Ŝe widzi jej 
zaangaŜowanie i pracę na rzecz prowadzonej placówki i wyraziła nadzieję, Ŝe 
nigdy tego dobrego zdania o Pani Dyrektor nie zmieni. Podkreśliła ponownie, Ŝe 
w 2000r. z radnym Pasterczykiem się nie spotykała.  
 
Radny Kazimierz Pasterczyk – powiedział, Ŝe odróŜnia jeszcze osoby 
i z pewnością spotykał się z radną Obara, a rozmowy dotyczyły wtedy zmiany 
Zarządu, poniewaŜ jednak nie przystąpił do tych rozmów to się zakończyło.  
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe 27 stycznia b.r. został złoŜony 
wniosek o odwołanie Starosty i dziś mija trzy miesiące. Stwierdził, Ŝe radni 
potrzebują wyciszenia, gdyŜ wiele jest pracy przed Radą. Powiedział, Ŝe cieszy 
go, iŜ opozycja zauwaŜyła pewną dynamikę działań zarządu. Podkreślił, Ŝe 
w części pytań radnej Obary odpowiedział radny Pasterczyk. Zwrócił takŜe 
uwagę radnych, Ŝe w I, II i III kadencji bardzo mocną stroną Rady Powiatu była 
bardzo wysoka kultura polityczna. Pamiętają to z pewnością radna Leśniewicz 
i radny Pasterczyk gdyŜ są radnymi nieprzerwalnie wraz z nim od I kadencji. 
Powiedział, Ŝe nie powinno się teraz wchodzić w jakieś polemiki czy spory, 
gdyŜ jest wiele do zrobienia. Na zakończenie dodał, Ŝe w rankingu Związku 
Powiatów Polskich powiat konecki jest w 1 setce tj. na 92 miejscu wśród 
3 powiatów z województwa świętokrzyskiego tj. kieleckiego i buskiego. 
Zaapelował do radnych o wyciszenie gdyŜ zbliŜa się Święto Narodowe – 
3 Maja. śyczył radnym odpoczynku i spokoju w te święta majowe.  
 
Radny Robert Plech – powiedział, Ŝe występuje jako Przewodniczący klubu 
radnych SLD, ale podkreślił, Ŝe chyba w imieniu wszystkich radnych. 
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Stwierdził, Ŝe wypowiedź będzie dotyczyła zachowania Naczelnika Wydziału 
Administracyjno – Gospodarczego. Powiedział, Ŝe budzi jego niepokój tego 
rodzaju zachowanie pracowników Starostwa Powiatowego, gdyŜ cisną mu się na 
usta słowa „Jaki Pan taki kram”. Podkreślił, Ŝe nie moŜe być tak, iŜ ktoś będzie 
dyktował jak radni mają działać. Podkreślił, Ŝe radni są z wyboru. Radni mają 
mandat samorządowy i w związku z tym mają prawo dociekać, dopytywać 
i uzyskiwać informacje. Podkreślił, Ŝe wniosek radnego Pękali był skutkiem 
informacji radnych na Komisji, którzy nie byli zadowoleni z przedstawienia 
projektu uchwały przez Naczelnika. Wyraził nadzieję, Ŝe więcej taka sytuacja 
się nie powtórzy.   
 
Radny Grzegorz Wąsik – przypomniał Staroście, Ŝe przed świętem 3- Maja 
jest równieŜ święto 1- Maja i  2- Maja. 
 
Przewodniczący Rady Wiesław Skowron – zwrócił się takŜe do Starosty, aby 
takie przypadki jak w dniu dzisiejszym na mównicy spowodowane przez 
Naczelnika Białego więcej się nie powtórzyły.  
 
Starosta Bogdan Soboń – powiedział, Ŝe co do zdarzenia na posiedzeniu 
Komisji wyjaśnienia złoŜy na kolejnej sesji Rady. Dodał teŜ, Ŝe musiałby 
wymienić cały kalendarz, gdyby chciał wymieniać wszystkie święta majowe, 
wymienił najwaŜniejsze Narodowe Święto -  3 maja.  
 
Ad -  17. 
 
W sprawach róŜnych głos zabrał Przewodniczący Rady Wiesław Skowron 
odczytał pismo Ministerstwa Sprawiedliwości w związku z Uchwałą Rady 
Powiatu dotyczącego likwidacji Sądu Rejonowego w Końskich. 
 
Pismo powyŜsze stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
 Innych tematów nie zgłaszano.  
 
 
 

Ad – 18. 
 
 

Przewodniczący stwierdził, Ŝe w pełni wyczerpano przyjęty porządek 
posiedzenia oraz podziękował radnym za udział  w  obradach.  

 
O godz.13.45  zamknął  XVIII sesję Rady Powiatu. 
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Na tym sesję zakończono. 
 
 
Przebieg obrad protokółowała Kierownik Biura Rady Powiatu – Monika 
Trojanowska. 
 
 
 
Protokółowała       Przewodniczący 
Kierownik Biura      Rady Powiatu w Końskich 
Rady Powiatu 
 
..................................         ................................... 
Monika Trojanowska                Wiesław Skowron 
 
 
Końskie, dnia 27.04.2012r.        


